



Centre de recherche et d'expertise
en gérontologie sociale

Centre for Research and Expertise
in Social Gerontology

Centre intégré
universitaire de santé
et de services sociaux
du Centre-Ouest-
de-l'île-de-Montréal

Québec 

Integrated Health
and Social Services
University Network
for West-Central Montreal



Housing Precarity among Older Women Living in the Private Rental Market.

La précarité résidentielle des locataires vieillissantes sur le marché de la location privée.



Julien Simard, Ph.D., Post-doctoral scholar, McGill University /
Chercheur post-doctoral, Université McGill.
Student member / Membre étudiant, CREGÉS.

This conference will present the situation of housing precarity affecting low-income older women in Montreal, and the ways in which they resist the various pressures they face. Housing precarity is also influenced by the rental relationship with landlords or other actors who may use psychological abuse or force elderly tenants to leave their apartment. The results are based on observations and interviews conducted between 2016 and 2018 with practitioners and older tenants involved in four Montréal housing committees.

Cette conférence présentera la situation de précarité résidentielle qui touche les femmes vieillissantes à faible revenu à Montréal, ainsi que les manières dont elles résistent aux diverses pressions qu'elles rencontrent. La précarité résidentielle est également influencée par la relation locative avec les propriétaires ou d'autres acteurs qui peuvent faire usage de maltraitance psychologique ou forcer les locataires âgées à quitter leur appartement. Les résultats reposent sur des observations et des entretiens réalisés entre 2016 et 2018 auprès d'intervenants et de locataires vieillissants impliqués dans quatre comités logements montréalais.

January 21th, 2020

2:30 p.m. - 3:30 p.m.

McGill University, School of Social Work
3506 University Street, Room 103
Montreal, Quebec H3A 2A7

Free - Registration is required

Entrée gratuite - Inscription obligatoire

<https://fr.surveymonkey.com/r/21-01-2020>

Karine Ohayon, 514 484-7878 #61462

Activity in English / Activité en Anglais

www.creges.ca

